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Zápis  
z 23. zasedání Akademického senátu UHK dne 2. listopadu 2022 

_____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, doc. Martin Šandera, dr. Jiří Lipovský, dr. Libuše Svobodová, 
dr. Adam Skarka, dr. Jitka Kühnová, dr. Katarína Přikrylová, doc. Martin Paleček, Bc. Michal Pajer, 
Lucie Banszelová, Dominik Fišer, Antonín Komárek. 
 
Připojeni online: dr. Karel Mls, dr. Mária Hromadová, Mgr. Jakub Zbýtovský, Mgr. Kateřina 
Voglová. 
 
Omluveni: doc. Karel Kouba, Žofia Chrienová, Mgr. Dominik Miškář, Filip Černohorský, 
Mgr. Matyáš Strnad. 
 
Nepřítomni: doc. Václav Bělík, Štěpán Kubelka.  
 
Hosté přítomni a připojeni online: prof. Kamil Kuča, rektor, dr. Pavlína Springerová, prorektorka, 
dr. Leona Stašová, prorektorka, doc. Petra Marešová, prorektorka, prof. Ondřej Krejcar, prorektor, 
Ing. Aleš Klicnar, kvestor, prof. Josef Hynek, děkan FIM, doc. František Vaníček, děkan PdF, 
dr. Jan Prouza, děkan FF, dr. Pavla Dočekalová, rektorát, Bc. Marek Vojta a další. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Zasedání zahájila a řídila předsedkyně 
AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 23 členů. Předsedkyně 
informovala, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 16 členů (KAP 10 a SK 6 členů).  
 
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Plán realizace strategického záměru Univerzity Hradec Králové pro rok 2023 
(předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 

2) Hodnotící zpráva IEP EUA (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
3) Zpráva o výsledcích hodnocení vzdělávací činnosti studenty (předkládá doc. Ing. Mgr. 

Petra Marešová, Ph.D., prorektorka pro studium a spolupráci s praxí). 
4) Nevhodné jednání na UHK (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., 

prorektorka pro strategii a rozvoj). 
5) Různé. 

 
Hlasování: pro - 16, proti - 0, zdržel se - 0. 
Program 23. zasedání AS UHK byl schválen. 
 
 
Bod 1. Plán realizace strategického záměru Univerzity Hradec Králové pro rok 2023 
(předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 

Prof. Kuča předal slovo dr. Springerové. 
 
Dr. Springerová uvedla, že každý rok předstupují před akademický senát s plánem realizace, jelikož 
strategický záměr univerzity je napsaný na 10 let. Dokument je projednáván VR a SR UHK a následně 
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předložen MŠMT. Priority jsou dány, struktura je logická a v každém opatření je uvedena finanční 
náročnost včetně povinné alokace. Dr. Springerová ve své prezentaci objasnila plán jednotlivých 
priorit – UHK atraktivní a inspirativní, dynamická a excelentní, otevřená a odpovědná, moderní 
a efektivní. Vysvětlila i další součásti záměru - internacionalizaci UHK pro rok 2023, plán 
investičních aktivit a strojní a přístrojové vybavení UHK.  
 
V diskusi zazněl dotaz na naplnění předpokladu, který se týká rekonstrukce budovy PdF 
(dr. Přikrylová, dr. Springerová, prof. Kuča), financování kampusu UHK (dr. Přikrylová, prof. Kuča) 
a snižování byrokratické administrativní zátěže (doc. Šandera, dr. Springerová). 
 
Prof. Kuča se omluvil ze zasedání AS UHK, vzhledem k probíhající volbě děkana PřF, na které 
přislíbil účast.  
 
Dr. Kühnová z KAP se přemístila ze zasedání na online jednání a F. Černohorský z SK se připojil 
online; v okamžiku hlasování byl počet přítomných členů AS UHK: KAP 10, SK 7, celkem 17. 
 
Hlasování: pro – 16, proti - 1, zdržel se – 0.   
AS UHK schválil Plán realizace strategického záměru Univerzity Hradec Králové pro rok 2023. 
 
Bod 2. Hodnotící zpráva IEP EUA (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Hodnotící zprávu představila dr. Dočekalová. 
Dr. Dočekalová sdělila, že proběhly dvě návštěvy komise, výsledkem je závěrečná hodnotící zpráva, 
kterou hodnotitelé dávají doporučení. Hodnotící proces je zaměřen i na sebehodnocení. 
Dr. Dočekalová blíže popsala všechna doporučení vyplývající ze zkušeností z jiných vysokých škol 
a týkající se uvedených oblastí - řízení a institucionální rozhodování; kultura kvality; řízení 
výzkumu a využívání jeho výsledků; vzdělávací činnost, služba společnosti a internacionalizace. 
 
Diskutoval se námět posílení centrálního řízení v rozpočtování v rámci hodnocení (dr. Svobodová, 
dr. Dočekalová), snížení počtu studijních programů (Mgr. Zbýtovský, dr. Dočekalová), zřízení 
centra pro vzdělávání učitelů (dr. Přikrylová, dr. Dočekalová, dr. Stašová). 
 
AS UHK projednal Hodnotící zprávu IEP EUA. 
 
Bod 3. Zpráva o výsledcích hodnocení vzdělávací činnosti studenty (předkládá 
doc. Ing. Mgr. Petra Marešová, Ph.D., prorektorka pro studium a spolupráci s praxí). 
 
Doc. Marešová požádala dr. Dočekalovou o prezentaci zprávy. 
Dr. Dočekalová uvedla, že se jedná o celouniverzitní evaluace, kdy studenti hodnotili výuku v závěru 
letního semestru 2022 elektronicky prostřednictvím IS/STAG. Dr. Dočekalová sdělila, že účast 
studentů byla nejnižší za poslední 2 roky, tzn. 19 %, klesly i počty hodnocených předmětů a snížily 
se počty připomínek, většinou anonymních. Z výsledků pozitivně vyplývá, že se neeviduje žádný 
zásadní problém. Studenti upozorňovali mj. na výměnu vyučujícího, navýšení časové dotace cvičení 
a úpravu v organizaci výuky předmětu. Dr. Dočekalová podotkla, že vzhledem k nízkému počtu 
respondentů je třeba se zamyslet nad výpovědní hodnotou evaluací a mírou objektivity.  
 
V diskusi se řešil nízký počet připomínek na podepsané komentáře (dr. Lipovský, dr. Dočekalová, 
doc. Marešová), proces změny dotazníku (doc. Paleček, dr. Dočekalová), návratnost dotazníků, 
nízká mediální kampaň k evaluacím a zohlednění připomínek (Mgr. Zbýtovský, Bc. Pajer, 
doc. Paleček, dr. Svobodová) a přístup garanta studijního programu ke komentářům (doc. Šandera, 
doc. Paleček, dr. Dočekalová, dr. Skarka). 
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Dr. Kühnová z KAP se z online účasti dostavila fyzicky na zasedání; v okamžiku hlasování byl počet 
přítomných členů AS UHK: KAP 10, SK 7, celkem 17. 
 
AS UHK projednal Zprávu o výsledcích hodnocení vzdělávací činnosti studenty. 
 
Bod 4. Nevhodné jednání na UHK (předkládá Mgr. et Mgr. Pavlína Springerová, Ph.D., 
prorektorka pro strategii a rozvoj). 
 
Dr. Springerová uvedla, že se jedná o materiál, který je výsledkem zejména Mgr. Šrůtkové a vychází 
z několika afér, které byly odhaleny na jiných vysokých školách v minulých letech. Zaměřili jsme 
se ne na rizikové, ale nevhodné jednání a snažíme se dostat k lidem materiály, aby příp. 
potencionální oběti věděly, co v dané situaci dělat. 
 
V diskusi zazněl formulační komentář k předloženému dokumentu (dr. Lipovský, dr. Springerová).  
 
AS UHK projednal materiál „Nevhodné jednání na UHK“. 
 
Bod 5. Různé:  
 

• Doc. Tomášková představila neoficiální a předběžné výsledky počtu kandidátů 
do voleb do AS UHK: 

 
Fakulta KAP SK 

FIM 5 5 
FF 7 6 
PDF 7 8 
PřF 5 6 

 
 

• Vzhledem k tomu, že se jedná o poslední zasedání stávajícího senátu, 
doc. Tomášková poděkovala všem senátorům za spolupráci. 
 

• Dr. Svobodová informovala o schůzce EK AS UHK s kvestorem. Upozornila, 
že od MŠMT obdrží UHK o 1,3 mil. více peněz, ale navýšení cen energií tato dotace 
pravděpodobně nepokryje. Ekonomická komise doporučuje opatrnost 
při navyšování mezd.  

 
• Dr. Svobodová tlumočila nelibost s rozrůstajícím se rektorátem a pokrytím platů 

nových zaměstnanců příp. centra pro vzdělávání učitelů. Dr. Springerová vysvětlila, 
že centrum bylo historicky schváleno v rámci strategického záměru a zatím se jedná 
jen o obecnou ideu. 

 
• Dr. Přikrylová navrhla do budoucna přehodnotit PPK, s cílem zrušit PPK. 

 
 
Usnesení z jednání AS UHK: 

1. AS UHK schválil program 23. zasedání AS UHK. 
2. AS UHK schválil Plán realizace strategického záměru Univerzity Hradec 

Králové pro rok 2023. 
3. AS UHK projednal Hodnotící zprávu IEP EUA. 
4. AS UHK projednal Zprávu o výsledcích hodnocení vzdělávací činnosti studenty. 
5. AS UHK projednal materiál „Nevhodné jednání na UHK“. 
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O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet přítomných 
členů AS UHK: 17.   

Hlasování: pro - 17, proti - 0, zdržel se – 0. 
Usnesení bylo přijato. 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 14. 12. 2022 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 2. 11. 2022                                                     doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                       předsedkyně AS UHK 
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